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Vorbasse Skole Skolebestyrelsesmøde Møde 

2 
Ugedag: Onsdag Dato: 30.9.2020 Fra 19.00 Til 21.30 

Mødested: Personalerummet på Vorbasse Skole 

Deltagere: Charlotte Brun Klausen van Kouwen, Charlotte Fyhn Milland, Gitte Thomsen, Jonas Lorent-

sen, Jørgen Ulrik Dencker Andresen, Line Møller, Randi Thomsen, Susanne Østbjerg Kargo, Lene Bjer-

rum, elevrådsrepræsentanter, Lisbet Steen Mortensen og Torben Precht Jensen 

Evt. andre deltagere: 

Evt. fraværende: Gitte Thomsen 

Referent: TPJ 

De grå felter er mødereferat. 

 
Aftenen indledtes med valg af en repræsentant til skolebestyrelsen fra det lokale erhvervs- og forenings-

liv. Der var inviteret via Vorbasse.dk. Susanne Østbjerg Kargo er valgt. 

  

Dagsorden: 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

 Godkendt 

2. Nyt fra formand/næstformand (10 min) 

- Skole og forældres årsmøde 

Orientering 

 Ulrik orienterer om Skole og Forældres årsmøde, som pga. corona situationen bliver holdt som et 

virtuelt møde. To af medlemmerne herfra kan deltage med stemmeret. Der arbejdes på at andre 

også kan følge mødet online. Mødet afholdes 21. november kl. 10 – 14. Ulrik opfordrer til at to af 

bestyrelsens medlemmer melder sig. Interesserede giver besked til Ulrik. 

Der er sendt invitation til alle i bestyrelsen. 

3. Nyt fra skolen (10 min) 

Orientering 

 - Bestyrelsen har rettet henvendelse til udvalg vedrørende ekstra ressourcer til rengøring af 

toiletter. Der er endnu ikke kommet svar. 

- TPJ orienterede om renoveringsarbejde i skolens bygninger. De fleste af de igangværende 

projekter vil være afsluttet omkring efterårsferien. Renovering af lokaler i SFO vil foregå i 

perioden uge 41 – 46. 

- Igen i år vil der blive afviklet trivselsforløb på mellemtrinnet i samarbejde med Body Mind 

Academy. Forløbet vil komme til at ligge i foråret. 

- Der arbejdes på at afvikle en trafikkampagne i forbindelse med at området ved parke-

ringspladsen bliver færdiggjort. Samtidig informeres om skolens nye trafikpolitik. Elever 

fra elevråd og skolepatrulje og nogle af bestyrelsens medlemmer deltager.  

4. Nyt fra elevrådet (10 min.) 

Orientering 

 Der er afholdt elevrådsmøde, hvor følgende emner er drøftet: 

- Handleplan for mad og måltider. Et emne som særligt optog elevrådet var, hvordan vi kan 

sikre, at muligheden for at de ældste elever kan købe mad i byen bevares og samtidig sikre 

at eleverne køber sunde madvarer. Ikke chips og cola mm. 

- Frugtboden. Der er lavet om på sortimentet pga. af ny leverandør. Sortimentet er drøftet 

og elevrådet er kommet med forslag til ændringer. Ændringer er gennemført. 

- Motionsdag er drøftet. Der er stor interesse for at afvikle motionsdag og elevrådet er ind-

forstået med, at det ikke kan foregå som det plejer pga. corona situationen. Muligheder er 

drøftet i elevrådet. 

- Sikker trafik kampagne har været drøftet i elevrådet. Skolepatruljen skal inddrages. Der er 

lavet en arbejdsgruppe, som står for planlægning. 
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- Mobil-fri-kvarter. Mellemtrinnets elever deltager pt. i forskningsprojekt vedrørende ele-

vers brug af mobiltelefoner i frikvarterer. Elevrådet har snakket om dette emne på elev-

rådsmødet. Elevrådsrepræsentanter fra mellemtrinnet har fortalt de andre årgange om 

forskningsprojektet. Vi ser frem at høre om resultaterne af forsøget. 

- Kulturcrew kursus for elevråd har været drøftet. 

Øvrigt: 

- Skolefest og corona situationen er drøftet. Der er pt. ikke fastsat en dato pga. den uafkla-

rede situation. 

- Cecilie og Maria har sammen med Jonas deltaget i en fejring på rådhuset. Billund er som 

den første kommune i Danmark blevet anerkendt af UNICEF som Børnevenlig By og 

Kommune. Elevrådsrepræsentanterne fik i den forbindelse overrakt en rettighedshinkerude 

til skolen.  

5.  Status på Playful Learning (20 min) 

Orientering om status på udviklingsarbejdet. 

Til orientering 

 Lene fortæller at indskolingen er i gang med forberedelserne til første Playful Learning forløb. 

Første forløb starter op i uge 8. Forældreinformation vil blive givet inden opstart.  

Lisbet orienterer om skoleårets første projektforløb på mellemtrinnet, som handler om truede dyr.  

Der er startet op med en ”Hookweek”, hvor eleverne er sporet ind og er gjort nysgerrige på em-

net. Det er sket gennem oplevelser og synliggørelse. Elever arbejder godt emnet og glæder sig til 

at skulle præsentere deres produkter og vise, hvad de har lært. Samarbejdet med konsulenter fun-

gerer rigtig godt. Forældremødet drøftet. Bestyrelsesmedlemmer synes der var god information 

om projektforløb. 

Elevrådsrepræsentanter fra udskolingen fortæller om deres oplevelser med Playful Learning på 8. 

og 9. årgang. Elever synes de får noget godt ud af at arbejde projektbaseret og er optaget af, at 

det sikres at undervisningen indenfor alle fagområder gør dem i stand til at klare eksamenskrav. 

Ulrik gør opmærksom på ny bog om projektbaseret læring.  

Der er udarbejdet en evalueringsrapport om pilotforløbet i skoleåret 2019-2020. Evalueringsrap-

portens konklusioner og anbefalinger vil blive fremlagt på næste bestyrelsesmøde. 

6. Møde med kontaktforældre (20 min) 

Der er planlagt møde med kontaktforældre den 5. november.  

Arbejdsgruppe (Gitte, Jonas, Ulrik) fremlægger deres forslag til program for aftenen.  

Der skal tages stilling til om mødet skal afvikles senere på skoleåret pga. corona situationen. Al-

ternativer til at mødes? 

Til drøftelse og beslutning 

 Oplæg fra arbejdsgruppe:  

Arbejdsgruppen foreslår, at der ikke holdes et fysisk møde. I stedet foreslås det, at der bliver lavet 

et digitalt oplæg, som kan sendes ud til kontaktforældre. Der inviteres til at kontaktforældregrup-

per giver tilbagemelding til bestyrelsen. Dialogspørgmål kan indgå.  

Der er i bestyrelsen enighed om at kontaktforældrerollen i en coronatid er ændret. Det er besluttet 

at mødet ikke afholdes som et fysisk møde. Arbejdsgruppen arbejder videre med oplæg. 

7.  National trivselsmåling (20 min.) 

Gennemgang og drøftelse af resultater fra Vorbasse Skole 

Bilag 1 Trivselsmåling 0. – 3. årgang 

Bilag 2 Trivselsmåling 4. – 9. årgang 

Orientering og drøftelse 

 Resultaterne af den nationale trivselsmåling adskiller sig ikke fra tidligere års målinger. I foregå-

ende skoleår har der været fokus på elevinddragelse. Det vil der forsat være. 

Vi glæder os over elevernes besvarelser på de spørgsmål der handler om mobning. Elever svarer 

generelt meget positivt ift. dette emne. 

Skoleleder fortæller hvordan skolen bruger resultaterne af undersøgelsen på elev-, forældre og 

medarbejderniveau. 

8.  Forholdsregler i forbindelse med COVID-19 (20 min) 

Orientering om forebyggende tiltag og forholdsregler ved evt. tilfælde af COVID-19 i skolen. 

Til orientering 



Side 3 af 3 

 Bestyrelsen er orienteret om tiltag til forebyggelse af smitte med COVID-19 og forholdsregler ved 

eventuelt tilfælde af COVID-19 på skolen. Orientering sker med udgangspunkt i de nationale og 

kommunale retningslinjer. 

Coronasituationen har medført aflysning af ture og arrangementer. I den forbindelse er udstillin-

ger og ferniseringer med deltagelse af forældre drøftet. Det overvejes om det er forsvarligt og fra 

skolens side rådfører man sig med skoleforvaltning og sundhedsstab ift. planlagte arrangementer. 

9. Skolebestyrelsens beretning (20 min) 

Formanden gennemgår beretning 

Beretning sendes fra formanden til bestyrelsen forud for mødet. 

Til drøftelse og godkendelse 

 Beretning er godkendt. Sendes ud sammen med referatet. 

10. Økonomirapport (10 min) 

Bilag 3 Økonomirapport - September 2020 

Til orientering 

 Økonomirapport gennemgået. Elevtal som ligger til grund for ressourcetildelingen er øget med en 

enkelt elev ift. foregående skoleår. Ellers ingen bemærkninger. 

Konsekvenser af budgetforlig 2021 drøftet. Budgetforliget vil medføre mindre ressourcetildeling 

til skoleområdet i 2021. 

10. Evt. (10 min) 

 - Opslag på opslagstavlen i AULA drøftet med udgangspunkt i konkret eksempel, som vurde-

res ikke at være i overensstemmelse med den aftalte politik. 

- Bestyrelsen beder om at blive orienteret om personaleinfo i tilfælde, hvor information kun 

gives til en afdeling og ikke til alle forældre. 

- Der er gjort opmærksom på at principper for praktik ikke er lagt ud på hjemmesiden endnu. 

Det bliver gjort snarest. 

11.  

  

 

12.   

  

 

 

 

 


